

November 3, 2023

To: All Pioneer Manor residents, families and substitute decision-makers

Re: Pioneer Manor Update #203

We thank everyone for their continued support and would like to share the following updates:

Outbreak Status

There are presently a total of 20 confirmed cases of COVID-19 within the Home. All visitors to the affected Home Areas (below) are reminded to wear the required personal protective equipment (identified outside your loved one's room and at the entrance of the Home Area).

Summary of current outbreak status:

Home Area	Date Initiated	Date Declared Over	Type
Tulip	October 22, 2023		COVID-19
Killarney	October 23, 2023	November 3, 2023	COVID-19
Lilac/Mallard	October 31, 2023		COVID-19
York/Ramsey	October 27, 2023		COVID-19
York/Ramsey	October 27, 2023		Acute Respiratory Illness

Vaccination Clinics (Residents)

On November 1, 2023, all eligible residents within Pioneer Manor were offered their annual influenza vaccination. We are pleased to advise that 78% of all residents received their vaccination on this date. The vaccine will continue to be offered to any resident who did not receive their vaccination over the next few weeks.

Vaccination Clinics (Staff, Families and Visitors)

Both the flu shot, and COVID-19 bivalent vaccines continue to be available at Pioneer Manor. Staff and visitor clinics will be offered from 9 a.m. to 12 p.m. and 1 to 4 p.m. in the Winter Park on November 6, 8, 14, 16, 21, 23, 28, and 30. Vaccination will be provided on a first come first served basis. No appointment is necessary, but a valid health card is required. For any questions related to the upcoming clinics, please contact Lisa Mills at 705-566-4282, extension 3234.

Implementation of Ontario's High-Risk Respiratory Syncytial Virus (RSV) Vaccine Program

Health Canada has approved the Arexvy® vaccine for use in persons 60 years of age and older for the prevention of lower respiratory tract disease caused by RSV infection. At this time, individuals in this age group living in long-term care homes and other specific congregate settings have been prioritized to receive the publicly funded RSV vaccine. Residents and/or their respective POA/SDM will be contacted over the next few weeks to obtain consent to administer the RSV vaccine.

Universal Masking

Pioneer Manor has received notification from the Ministry of Long-Term Care that **effective November 7, 2023**, the following enhanced masking measures are being put into effect:

- Staff, students, support workers and volunteers are required to wear a mask when in Pioneer Manor.
- Visitors and caregivers to Pioneer Manor are strongly recommended to wear a mask in resident areas, except when with their loved one in the resident's room or when eating or drinking in communal spaces.

These changes are in alignment with masking policies that have been implemented in Ontario Hospitals and other health care settings and are an integral component in protecting the health and well-being of our residents.

Polypharmacy and Deprescribing

Please see attached poster from Dr. Maurice St Martin, Medical Director, on approaches to successful deprescribing.

As always, please do not hesitate to contact us should you have any questions.

Sincerely,



Aaron Archibald
Director, Long-Term Care Services

c.c.: Councillor René Lapierre, Chair, Community & Emergency Services Committee
Ed Archer, Chief Administrative Officer
Steve Jacques, General Manager, Community Development
Dr. Maurice St. Martin, Medical Director
Andrée Quesnel, Nicole Leclair, Managers of Resident Care
Dianna Foster, Family Council
Maria Aprea, Resident Council

Le 3 novembre 2023

Objet : Deux cent troisième mise à jour du Manoir des pionniers

À l'attention des résidents du Manoir des pionniers, de leurs familles et de leurs mandataires spéciaux

Nous remercions tout le monde de leur soutien continu et tenons à partager les mises à jour suivantes :

Mise à jour sur les éclosions

Il y a actuellement un total de 20 cas confirmés de COVID-19 dans le foyer. Tous les visiteurs des aires résidentielles touchées (identifiées ci-dessous) sont priés de porter tout l'équipement de protection individuelle indiqué (tel qu'identifié à l'extérieur de la chambre de votre proche et à l'entrée de l'aire résidentielle).

Sommaire des éclosions actuelles :

Aire résidentielle	Date de la déclaration	Date de la fin	Type
Tulip	22 octobre 2023		COVID-19
Killarney	23 octobre 2023	3 novembre 2023	COVID-19
Lilac/Mallard	31 octobre 2023		COVID-19
York/Ramsey	27 octobre 2023		COVID-19
York/Ramsey	27 octobre 2023		maladie respiratoire aigüe

Cliniques de vaccination (pour les résidents)

Le 1^{er} novembre 2023, tous les résidents admissibles du Manoir des pionniers ont reçu leur vaccin antigrippal annuel. Nous sommes heureux de vous informer que 78 % de tous les résidents ont reçu leur vaccin à cette date. Au cours des prochaines semaines, nous continuerons d'administrer le vaccin à tout résident qui ne l'a pas encore reçu.

Cliniques de vaccination (pour les employés, les familles et les visiteurs)

À la fois le vaccin antigrippal et les vaccins bivalents contre la COVID-19 sont disponibles au Manoir des pionniers. Des cliniques d'administration des vaccins seront tenues à l'intention des employés et des visiteurs les 6, 8, 14, 16, 21, 23, 28 et 30 novembre, de 9 h à 12 h et de 13 h à 16 h, dans le parc d'hiver. Les vaccins seront administrés selon le principe du premier arrivé, premier servi. Aucun rendez-vous n'est requis, mais vous avez besoin d'une carte Santé valide. Si vous avez des questions concernant les cliniques à venir, veuillez communiquer avec Lisa Mills au 705 566-4282, poste 3234.

Mise en œuvre du Programme ontarien de vaccination contre les infections à virus respiratoire syncytial (VRS) chez les personnes âgées à haut risque

Santé Canada a approuvé le vaccin Arexvy® pour la prévention des maladies des voies respiratoires inférieures causées par le VRS chez les personnes de 60 ans et plus. En ce moment, les personnes de ce groupe d'âge qui vivent dans les foyers de soins de longue durée et d'autres lieux d'hébergement collectif

ont reçu la priorité pour recevoir le vaccin contre le VRS financé par des fonds publics. Nous communiquerons avec les résidents et leurs mandataires spéciaux au cours des prochaines semaines en vue d'obtenir leur consentement à l'administration du vaccin contre le VRS.

Port universel du masque

Le Manoir des pionniers a reçu un avis du ministère des Soins de longue durée, l'informant qu'**à compter du 7 novembre 2023**, les directives suivantes concernant le port du masque doivent être mises en vigueur :

- Les employés, les étudiants, les travailleurs de soutien et les bénévoles sont tenus de porter un masque dans le Manoir des pionniers.
- Les visiteurs et les personnes soignantes sont encouragés fortement à porter un masque dans les espaces réservés aux résidents, sauf lorsqu'ils visitent la chambre de leur proche et qu'ils mangent ou boivent dans les espaces communs.

Ces changements respectent les politiques relatives au port du masque ayant été mises en œuvre dans les hôpitaux et les autres établissements de santé de l'Ontario et représentent une composante clé de la protection de la santé et du bien-être de nos résidents.

Présentation sur la polypharmacie et la déprescription

Veuillez lire l'affiche ci-jointe du D^r Maurice St. Martin, directeur médical, concernant une présentation sur les approches à adopter pour une déprescription réussie.

Comme toujours, si vous avez des questions, n'hésitez surtout pas à communiquer avec nous.

Sincèrement,



Aaron Archibald
Directeur, Services de soins de longue durée

- c. c. René Lapierre, conseiller municipal et président du Comité des services communautaires et d'urgence
Ed Archer, administrateur en chef
Steve Jacques, directeur général du Développement communautaire
D^r Maurice St. Martin, directeur médical
Andrée Quesnel et Nicole Leclair, gestionnaires des soins aux résidents
Dianna Foster, Conseil des familles
Maria Aprea, Conseil des résidents

Pioneer Manor Residents' Council and Family Council Present:
Le Conseil des résidents et le Conseil des familles du Manoir des pionniers présentent :

Polypharmacy and Deprescribing

Approaches to successful deprescribing

By Dr. Maurice St. Martin,
Pioneer Manor Medical Director
and Dr. Monique St. Martin

La polypharmacie et la déprescription

Des approches pour une déprescription réussie

Par le Dr Maurice St. Martin, Directeur
médical du Manoir des pionniers
et la D^{re} Monique St. Martin

**Learn more about changes to how medications are prescribed
in long-term care.**

**Renseignez-vous sur les changements apportés à la manière dont les
médicaments sont prescrits dans les foyers de soins de longue durée.**

**New Date
Nouvelle date**

**November 8
starting at 6:30 p.m.
at Winter Park**

**Le 8 novembre à
18 h 30 dans le
parc d'hiver**

